

1. *Notes* that the recommendations of the Council contained in resolutions 2206 (XXIV) and 2063 (XXVI) have remained unfulfilled for two years ;

2. *Recommends* that failing agreement of the inhabitants of Kwajalein to the procedure now contemplated by the administering authority for the settlement of the question of compensation to the inhabitants of Kwajalein, the question should be settled without delay by arbitration, as recommended by the Visiting Mission, the procedure for arbitration being agreed upon between the parties ;

3. *Expresses* the hope that the Administering Authority will be able to report satisfactory settlement of this question at the thirtieth session of the Council.

*1192nd meeting,  
5 July 1962.*

**2136 (XXIX). Reports of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territories of Nauru and New Guinea, 1962**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* at its twenty-ninth session the reports of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territories of Nauru and New Guinea, 1962,<sup>5</sup>

*Having heard* the oral observations made by the representatives of Australia concerning the said reports,

1. *Takes note* of the reports of the Visiting Mission and of the observations of the Administering Authority thereon ;

2. *Expresses its appreciation* of the work accomplished by the Visiting Mission on its behalf ;

3. *Draws attention* to the fact that, at its twenty-ninth session, in formulating its own conclusions and recommendations on conditions in the Trust Territories concerned, the Council took into account the recommendations and observations of the Visiting Mission and the observations of the Administering Authority thereon ;

4. *Decides* that it will continue to take the recommendations, conclusions and observations into account in future examinations of matters relating to the Trust Territories concerned ;

5. *Invites* the Administering Authority concerned to take into account the recommendations and conclusions of the Visiting Mission as well as the comments made thereon by the members of the Council ;

6. *Decides*, in accordance with rule 98 of its rules of procedure, that the reports of the Visiting Mission and the text of the present resolution shall be printed.

*1202nd Meeting,  
20 July 1962.*

<sup>5</sup> *Official Records of the Trusteeship Council, Twenty-ninth Session Supplement No. 2 (T/1603) and Supplement No. 3 (T/1604).*

1. *Note* que, depuis deux ans, aucune suite n'a été donnée aux recommandations du Conseil contenues dans les résolutions 2006 (XXIV) et 2063 (XXVI) ;

2. *Recommande* que, si les habitants de Kwajalein n'acceptent pas la procédure que l'Autorité administrative envisage actuellement pour le règlement de la question de l'indemnisation des habitants de Kwajalein, la question soit réglée sans délai par voie d'arbitrage, comme l'a recommandé la Mission de visite, la procédure d'arbitrage étant arrêtée d'un commun accord entre les parties ;

3. *Exprime l'espoir* que l'Autorité administrante pourra rendre compte au Conseil, à sa trentième session, du règlement satisfaisant de cette question.

*1192<sup>e</sup> séance,  
5 juillet 1962.*

**2136 (XXIX). Rapports de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de Nauru et de la Nouvelle-Guinée (1962)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné*, à sa vingt-neuvième session, les rapports de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de Nauru et de la Nouvelle-Guinée (1962)<sup>5</sup>,

*Ayant entendu* les observations faites oralement par les représentants de l'Australie au sujet desdits rapports,

1. *Prend acte* des rapports de la Mission de visite et des observations de l'Autorité administrative à leur sujet ;

2. *Exprime sa satisfaction* du travail accompli par la Mission de visite en son nom ;

3. *Appelle l'attention* sur le fait qu'à sa vingt-neuvième session, il a tenu compte, pour formuler ses propres conclusions et recommandations sur la situation dans les territoires sous tutelle considérés, des recommandations et observations de la Mission de visite, ainsi que des observations présentées par l'Autorité administrative à leur sujet ;

4. *Décide* de continuer à tenir compte de ces recommandations, conclusions et observations lorsqu'il examinera à nouveau les questions relatives aux territoires sous tutelle intéressés ;

5. *Invite* l'Autorité administrative intéressée à tenir compte des recommandations et conclusions de la Mission de visite, aussi bien que des observations faites à ce sujet par les membres du Conseil ;

6. *Décide*, conformément à l'article 98 de son règlement intérieur, de faire imprimer les rapports de la Mission de visite et le texte de la présente résolution.

*1202<sup>e</sup> séance,  
20 juillet 1962.*

<sup>5</sup> *Documents officiels du Conseil de tutelle, vingt-neuvième session, Supplément n° 2 (T/1603) et Supplément n° 3 (T/1604).*